
KRÁLOVSKY
AŤKRALUJÍ

Bohemia Sekt
0,75 l, 1 l = 146,54 Kč Akce /
133,20 Kč Aplikace, vybrané druhy
▼ 108,90 Kč (-8 %)*
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Investujte s e-Finance Group
podílejte se na investicích do komerčních a bytových nemovitostí

Proč e-Finance, a. s.?
1,6 miliardy Kč

je hodnota komerčních a bytových
nemovitostí ve vlastnictví
koncernu e-Finance, a.s.

181 milionů Kč
již vyplatil koncern e-Finance, a.s.
na úrocích plynoucích z dluhopisů

určených veřejnosti

22 let
Koncern e-Finance, a.s. byl založen

v roce 2001 a již 22 let investuje v ČR
do nemovitostních projektů

až 9 % ročně
je nadstandardní zhodnocení

z dluhopisů pro veřejnost

Bližší informace informace o nemovitostním portfoliu e-Finance, a.s. najdete na internetových stránkách www.e-finance.eu v záložce Pro Investory

CELOROČNÍ PROHLÍDKY, WELLNESS I UBYTOVÁNÍ NA ZÁMKU RAČICE

Račice 1. Račice - Pístovice
+420 515 555 549, info@zamekracice.cz
www.zamekracice.cz

Prohlídkovéokruhyvprovozuceloročně.

Račice - Pístovice na Vyškovsku
Zámek Racice

Zveme Vás na

30 km od Brna

EFI Zámek Račice
en e-Finance Group

Pouhých 30 km od Brna a 10 km od Vyškova
Příjemné posezení s občerstvením
Společenský sál Konírna
Výborná řemeslná piva z EFI Pivovaru
Stylový párty stan v předzámčí
Unikátní prostředí pro svatby a společenské akce
V Podzámčí venkovní vyhřívaný bazén s terasami

Dluhopisy e-Finance můžete objednávat přes internet, emailem, telefonicky, osobně.

Investujte do nemovitostí prostřednictvím dluhopisů e-Finance
Společnost e-Financee-Finance má nově ve svém port-
foliu dluhopisů tříleté dluhopisy s výnosemtříleté dluhopisy s výnosem
až 9 %až 9 %.

Dluhopisy nesou pevné zhodnocení ve výšiDluhopisy nesou pevné zhodnocení ve výši
9 % p.a. za první výnosové období, 8 % p.a. za9 % p.a. za první výnosové období, 8 % p.a. za
druhé a 5 % p.a. za třetí roční výnosové obdo-druhé a 5 % p.a. za třetí roční výnosové obdo-
bíbí. Uvedený úrok je fixovaný po celé období
a jeho výše se nemění bez ohledu na případ-
ný pokles bankovních úrokových sazeb, které
podle předpokladu odborné veřejnosti začnou
klesat již ve 2. pololetí tohoto roku.

Investice e-Finance jsou vidět! Tím, že společ-
nost e-Finance investuje finanční prostředky
svých investorů do investičních nemovitostí,
které následně má ve své správě, tak investoři
mohou tyto „investiční projekty“ sami navští-
vit.

vence 2023 nabídne Předzámčí nově i moderní
sál – Konírnu. Tento sál je vhodný pro pořá-
dání svateb, firemních akcí, konferencí apod.
EFI Residence Holzova 28EFI Residence Holzova 28, která nabízí krát-

kodobé i dlouhodobé ubytování v lukrativní
čtvrti Brno-Líšeň
EFI ApartHotel Horní Lipová v JeseníkáchEFI ApartHotel Horní Lipová v Jeseníkách.

Tento horský apartmánový hotel disponuje
15 plně vybavenými apartmány vč. parkova-
cích míst. V současnosti e-Finance díky velké
poptávce uvolnila apartmány do prodeje, které
se takto stanou skvělou investiční příležitostí.
Do budoucna se zde plánuje výstavba druhého
apartmánového hotelu včetně kongresových
prostor, fitness a wellness centra.

Další projekty e-FinanceDalší projekty e-Finance najdete přímo
na webu e-Finance v záložce PORTFOLIOPORTFOLIO
INVESTICINVESTIC.

DOPORUČUJEME, aby si potenciální investoři
přečetli základní prospekt spolu s jeho konečný-
mi podmínkami, nežli učiní investiční rozhod-
nutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika
a výnosy spojené s rozhodnutím investovat
do cenných papírů.

Jedná se např. o tyto projekty:

EFI SPA Hotel**** Superior & PivovarEFI SPA Hotel**** Superior & Pivovar, jejíž
součástí je kromě luxusního hotelu s exkluziv-
ním wellness i vlastní řemeslný EFI Pivovar či
EFI Hostinec.

eFi Palace Hotel***eFi Palace Hotel***, který nabízí jak ho-
telové, tak dlouhodobé ubytování, parking,
kongresové prostory, vlastní klubové fitness
centrum, wellness centrum a v létě i SunBar
s bazénem.

Zámek Račice v Račicích-Pístovicích,Zámek Račice v Račicích-Pístovicích, kte-
rý je tvořen hlavní budovou s nádvořím,
předzámčím, podzámčím, okolními pozemky
a lesy, které v úhrnu čítají přes 50.000 m2.
V hlavní budově v sezóně probíhají prohlídky
ve dvou poutavých okruzích. Prostory Před-
zámčí a Podzámčí nabízí luxusní ubytování
v apartmánech s terasami a pokojích. Od čer-

EFI SPA Hotel**** Superior & Pivovar

Nově zrekonstruované Podzámčí od letošní sezony
nabízí 11 stylově zařízených apartmánů pro 2-4 osoby,

společenskou místnost s krbem a kuchyní.
Dále venkovní vyhřívaný bazén

se slunečnými terasami a wellness.

NOVINKA

www.e-finance.eu/dluhopisy info@@e-finance.eu +420 515 555 555 Bratislavská 52, Brno

Zámek Račice

9 %až roční výnos
ČNB schvaluje prospekt dluhopisů z hlediska toho, že spl-
ňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Konečné
podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na
www.e-finance.eu/dluhopisy-informace.

čle

UVAŽUJETEO PRODEJI NEBO
PRONÁJMU NEMOVITOSTI?

e-Finance

Reality Ivo Škaroupka 602 523 215 skaroupka@e-finance.eu
Postaráme se o prodej Vaší nemovistosti nejen v Brně, ale na celé jižní Moravě.

INZERCE



Nejenna Vysočině (na snímku) jsou díky sněhuupravené tratě pro běžkaře namnoha
místech, kvůli očekávané oblevě dobré podmínky vydrží zřejmě jen do konce týdne.
Zahájit lyžařskou sezonu se chystají další skiareály ve všech českých horských oblastech.
inzerce

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

7.–10. 12. 2023 www.vanocnidny.cz

14. VELETRH DÁRKŮ, DEKORACÍ
A SPOTŘEBNÍHO ZBOŽÍ

PARTNER PVA EXPO PRAHA OFICIÁLNÍ
VOZY

SLEVA 40 Kč
NA VSTUPNÉ

U pokladny
vyměňte inzerát
za zlevněnou
vstupenku.

ČT
K

inzerce

Sníh ve stopě rozbředne,
otevírají se další sjezdovky

Praha jako dog friendly
město má i své neduhy.
Vyřešily by je například
psí záchodky i speciální
řidičáky. STRANA 6

pátek 8. prosince 2023 / č. 228 PRAHA denikmetro
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Moderní návštěvnické středisko Dům přírody Bílých Karpat
ve Veselí nad Moravou ČTK

Miliony za obraz
Olejomalba zobrazující kla-
nění Tří králů, jejíž cenu
aukční síň před dvěma lety
odhadla na 15 tisíc eur,
se v dražbě v Londýně
prodala za téměř tisícináso-
bek poté, co odborníci
autorství nově připsali
Rembrandtovi. Původně
se předpokládalo, že obraz
vytvořil některý z Rem-
brandtových žáků. Vydra-
žen byl za 11 milionů eur.

Bílé Karpaty
Na jaře zavítají návštěvníci
do Domu přírody Bílých Kar-
pat ve Veselí nad Moravou.
Podporu na jeho vybudová-
ní navýšil Jihomoravský
kraj. Dům Bílých Karpat
chce přítažlivou formou se-
známit veřejnost s přírodní-
mi zajímavostmi tohoto
území. Budou tu expozi-
ce celosvětově proslulých
luk s pestrou škálou orchi-
dejí a motýlů i další. ČTK

Rekordní teploty
nepadaly, zůstávají
ty z roku 1963.

Letošní listopad v Česku byl
velmi bohatý na srážky.
V průměru jich spadlo 88mi-
limetrů, což bylo nejvíce
za jedenáctý měsíc od roku
1961. Teplotně bylměsíc nor-
mální. V průměru bylo
4,1 stupně Celsia, proti nor-

málu let 1991 až 2020 to bylo
jen o 0,6 stupně více. Mírně
tepleji bylo na Moravě a ve
Slezsku, zatímco v Čechách
o něco více pršelo.
V porovnání s obvyklými

hodnotami meteorologové
zaznamenali v tomto měsíci
nejvíce srážek v Královéhra-
deckém, Pardubickém a Jiho-
českém kraji, a naopak
nejméně v Jihomoravském,
Zlínském a Ústeckém kraji.
Nejvíce v jednom dni,

68,5 milimetru, napršelo
3. listopadu na Šeráku v okre-
se Jeseník. V tento den namě-
řily vysoké úhrny srážek
i ostatní stanice v Jesenících.
Podlemeteorologické služ-

by Evropské unie Copernicus
byl letošní listopad šestý tep-
lotně rekordní měsíc v řadě.
Dosud nejteplejší listopad
roku 2020 překonal
o 0,32 stupně Celsia. Průměr-
ná listopadová teplota u zem-
ského povrchu byla podle

služby Copernicus
14,22 stupně Celsia, což je
o 0,85 stupně více, než je prů-
měr posledních tří desetiletí
1991 až 2020. V Česku listo-
padová průměrná teplota re-
kord nepřekonala a jako nej-
teplejší zůstává v evidenci
ČHMÚ listopad roku
1963, kdy bylo v průměru
6,4 stupně. Nejchladnější je-
denáctý měsíc byl v roce
1988 s průměrnou teplotou
minus 0,4 stupně. ČTK

Pršelo nejvíce od roku 1961

KRÁTCE

inzerce
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Semaglutid
Látka, která se skrývá
pod komerčními názvy
jakoWegovy nebo
Ozempic, je v posled-
ních měsících na sociál-
ních sítích prezentová-
na jako volba číslo jedna
v boji proti vysokému
číslu na váze. Semaglu-
tid. „Určitý opatrný opti-
mismus je skutečně na-
místě. Jde totiž o dosud
nejúčinnější léky, které
na hubnutí máme. Efek-
tivně snižují hmotnost
u daleko více pacientů.
Na druhou stranu ve
všech zprávách o zázrač-
ném léku, po kterém
každý zhubne, se tak
trochu ztrácí informace,
že obezita je chronická
nemoc, tudíž vyžaduje,
abychom ji léčili dlouho-
době,“ upozorňuje profe-
sor Martin Haluzík,
přednosta Centra diabe-
tologie v IKEM. Jaké
mají nové léky na hub-
nutí souvislost s Alzhei-
merovou nebo Parkinso-
novou nemocí? Čtěte
v novém vydání týdení-
ku Téma. MET

Muž na východním Sloven-
sku podle policie zakopal
tělo své zesnulé matky a pak
bral její důchod. Na případ
upozornili pracovníci pošty,
když se muž opět pokusil do-

stat k penzi, a to s pomocí
společnice, kterou vydával za
svou matku. Pracovníkům to
všechno bylo podezřelé. Poli-
cisté ho obvinili kromě jiné-
ho z podvodu. Tělo sedmdesá-

tiletématky obviněného poli-
cie našla zahrabané ve sklepě
jeho domu. Dvaapadesátileté-
ho muže pak vyšetřovatel za-
čal stíhat také za trestný čin
hanobení mrtvého, protože

podle policie nakládal s ostat-
ky své matky v rozporu se zá-
sadami morálky i obecně vy-
žadované úcty tělu zesnulé
osoby, jakož i v rozporu se zá-
konem po pohřebnictví. Poli-

cie také uvedla, že matka ob-
viněného zemřela pravděpo-
dobně loni v prosinci. Úmrtí
její syn ale úřadům nenahlá-
sil a pokusil se dostat podvo-
dem k penězům. ČTK

prodloužený
víkend

superPáNe- dl ž
supe
dl ž

Běžná otevírací doba: pondělí – neděle: 7.00 – 22.00 hodin
Mladá Boleslav, Písek: 6.00 – 22.00 hodin, Pardubice: 6.00 – 21.00 hodin

AKCE = zboží nabízené v našem letáku za výhodnou cenu opakovaně nebo mimořádně do vyprodání zásob. Prodej
jen v množství obvyklém pro domácnost. Všechna fota jsou pouze ilustrační. Nabídka zboží se může lišit dle velikosti
prodejny. Za tiskové chyby neručíme. Kompletní nabídka také nawww.kaufland.cz
* KC – měrná cena platná s Kaufland Card, A – měrná cena platná pro akci.

Akceptujeme tyto platební prostředky:

KUPÓN NA SLEVU
V APLIKACI

o+ Aktivovat za 10 bodů

ŠUNKY
Z PULTU

Y

-25%

11,9011,90
AKCE

pouze

249,90249,90
AKCE

pouze

5,905,90
AKCE

pouze

59,9059,90
AKCE

pouze

59,9059,90
AKCE

pouze

19,9019,90
AKCE

pouze

OD 8. 12. DO 10. 12.

MATTONI
Minerální
voda
přírodní
různé druhy
1,5 l PET láhev
(=1 l 7,94)

RADEGAST
RYZE
HOŘKÁ 12
Pivo
světlý ležák
Max. 96 kusů
na osobu/den
0,5 l plech
(=1 l 39,80)

PROPESKO
Granule
pro psy
Vitalita/
Wellness
Max. 10 balení
na osobu/den
10 kg

MARILKY
Polomáčené
oplatky
různé druhy
47 g
(=100 g 12,56)Kuře

bez drobů
mražené
1200 g-1600 g
cena za 1 kg

TENTO
Toaletní papír Balsam
Coconut
3vrstvý
Max. 5 balení
na osobu/den
10 rolí

10 kg
balení

10 rolí
v balení

3
Prezidenta Petra Pavla lidé
za jeho dosavadní působení
v čele státu při známkování
jako ve škole hodnotili
v průměru trojkou. Pavel je
hodnocený lépe než jeho
předchůdce Miloš Zeman,
vyplynulo z průzkumu
agentury STEM/MARK. ČTK

ZNÁMKA PRO PAVLA

inzerce

Pro důchod své zakopané matky
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Rekonstrukce Barran-
dovskéhomostu by
mohla být dokonče-
na v předstihu. Silni-
čáři zvažují, že sloučí
následující dvě eta-
py oprav do jedné.

Mělo jít o poměrně rutinní vy-
hodnocení ukončení druhé
etapy rekonstrukce Barran-
dovského mostu a vyhodno-
cení vlivu na dopravu. Přesto
však na včerejším setkání
pražských politiků a zástup-
ců Technické správy komuni-
kací (TSK) v areálu Emauzské-
ho kláštera zaznělo množství
zajímavých informací. Třeba
to, že by mohla být rekon-
strukce mostu dokončena už
v příštím roce.
„Nový návrh harmonogra-

mu oprav a případné rozhod-
nutí by mělo padnout zhruba
v polovině ledna příštího
roku,“ uvádějí zástupci TSK.

Příští rok svižně
Letošní opravy nejvytíženější-
homostu v hlavnímměstě za-
čaly letos v květnu a skončily
v září. Zahrnovaly práce
v levé polovině jižníhomostu
ve směru ze Smíchova do Bra-
níku a na rampě z ulice K Bar-
randovu. Podle náměstka
pro dopravu Zdeňka Hřiba se
rekonstrukce, která započala
již předloni ve spodní části
mostu, obešla bez vážnějších

komplikací. Podle generální-
ho ředitele správy komunika-
cí Jozefa Sinčáka by však šlo
práce do budoucna urychlit.
„Původní scénář byl, že po-

kračujeme jednou částí mos-
tu v roce 2024 a druhou polo-
vinou v roce 2025. Scénář,
který zvažujeme jako alterna-
tivní, spočívá v tom, že by ty
dvě etapy šly za sebou. Stále
by byla uzavřena pouze polo-
vina mostu, rozsah doprav-
ních opatření by byl takový,

jak ho známe dnes, to zname-
ná tři průběžné pruhy v kaž-
dém směru, a čtvrtá etapa by
plynule navazovala na třetí,“
popisuje generální ředitel
TSK Sinčák.

Rychleji, ale zároveň déle
Zkrátila by se tak celková
doba oprav mostu, kdy by
sice příští rok práce trvaly
oproti původnímu plánu
déle, ale už by odpadla ome-
zení v roce 2025.

„Další úspora by spočívala
v tom, že bychom nemuseli
složitě odstraňovat dopravní
značení a pro čtvrtou jej zno-
vu budovat. V rámci několika
dnů bychom jej pouze přesta-
věli,“ doplňuje Sinčák a zmi-
ňuje, že TSK alternativu v sou-
časné době řeší se stavebníky
a konzultanty z Kloknerova
ústavu a ČVUT. „Zhruba do
poloviny ledna chceme mít
jistotu a finální návrh toho,
co je možné. V případě, že se
zhotovitel dostane s ná-
vrhem nového harmonogra-
mu na úroveň 150 a méně
dnů, to znamená úsporu mi-
nimálně třicet dnů, bychom
velmi reálně zvažovali scénář
sloučení etap,“ doplňuje Sin-
čák. Jak už bylo řečeno, roz-
hodnutí musí být učiněno
v lednu, neboť na jeho zákla-
dě TSK připraví plán doprav-
ních opatření. Rovněž se od
něj odvíjí postup příprav-
ných prací. Pokud by se sprá-
va komunikací pro nový po-
stup rozhodla, znamenalo by
to, že by práce začaly již na za-
čátku dubna 2024 a skončily
do konce letních prázdnin.

Trasy praskaly ve švech
Letos začala rekonstrukce
v polovině května. Při letoš-
ních opravách se oproti běž-
nému stavumírně prodloužil
čas, za který řidiči dojeli do
cíle. Zvýšil se rovněž počet
aut na objízdných trasách,
tedy třeba na Pražském okru-
hunebo na Severojižnímagis-
trále. FILIP JAROŠEVSKÝ a ČTK

Barrandovský most byl dokon-
čen v roce 1983 a je součástí
Městského okruhu. Dosud
nebyl opravován. Tehdy se
počítalo se zátěží sedmdesát
až osmdesát tisíc vozidel..

• Denně přes most přejede oko-
lo 140 tisíc aut, což z něj dělá
nejvytíženější komunikaci
v Praze. „Když se most projek-
toval, nepočítali jsme s tím,
že se Praha dostane do spoje-
ní s celou Evropou. To víte, so-
cialismus,“ uvedl pro deník
Metro v loňském roce projek-
tant Barranďáku Jan Růžička.

• Rekonstrukce stavby je rozlo-
žená do několika let, vždy
trvá jen část roku. Práce
vyjdou za celé období
na 594 a půl milionu korun.

• Most spojuje čtvrť Hlubočepy
na levém břehu a Braník

na pravém břehu. Pojmeno-
ván je podle Barrandova, re-
spektive přilehlé Barrandov-
ské skály a navazující komuni-
kace K Barrandovu.

• U mostu jsou betonové plasti-
ky sochaře Josefa Klimeše.

Na pravém břehu je to Rovno-
váha přezdívaná Červ dobyva-
tel. Na levém břehu jsou dvě
betonové mísy. Tomuto dílu
sloužícímu jako zastřešení
schodiště se přezdívá Hroší lá-
zeň, Vana pro hrocha nebo
také Krmítko pro slony. JAR

Obchodní centrum DBK
Více informací na www.dbkpraha.cz

VÁNOČNÍ PEČENÍ
S TESCOMOU

12.12. od 15:00 do 18:00 v 1. patře

• Příprava raw cukroví s Markétou Hrubešovou
• Pečení a ochutnávka tradičního cukroví

• Soutěže o super ceny
• Vystoupení žáků ZŠ Plamínkové

JMEL
Í

ZA NÁKU
P

ZDAR
MA

25.11.
–24.12

Práce na horní části mostu skončily letos v září. Dokončovací
práce pak pokračovaly pod konstrukcí a na březích Vltavy. TSK

inzerce

DŮLEŽITÁ DOPRAVNÍ TEPNA

Barrandák. Skončí jeho
oprava už příští rok?

DLOUHÉ VZDÁLENOSTI“
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Legendární kytarista Radim
Hladík by se tento měsíc do-
žil sedmdesáti sedmi let a zá-
roveň si v prosinci připomíná-
me sedm let od jeho odcho-
du. Jeho spoluhráči z Blue Ef-
fectu a Hladíkova rodina mu
proto i letos připravili vzpo-
mínkový koncert. Odehraje
se v pondělí 11. prosince v Lu-
cerna Music Baru. Na pódiu
zazní hudba Matadors se zpě-
vákem Viktorem Sodomou,
nejznámější skladby Blue Ef-
fectu jako Rosenka nebo Slu-
neční hrob, ale i nastudovaná
Nová syntéza společně s chru-
dimským Kyx Orchestra. Bě-
hem večera se bude křtít ak-
tuální reedice slavného alba
„33“, které vychází na vinylu
a také na CD. MET

Z Vysočan se jezdí
po třech kolejích.
Dalších 15 kilometrů želez-
niční sítě na území metropo-
le a středních Čech získalo
moderní parametry. Správa
železnic vybudovala v rámci
stavby mezi Prahou-Vysoča-
ny a Mstěticemi nejen kapa-
citní tříkolejný úsek, ale také
novou vlakovou zastávku
u stanice metra Rajská zahra-
da. Zásadně se pak změnila
podoba vysočanské stanice.
Včera proběhlo slavnostní
ukončení modernizace. Cel-
kové náklady stavby dosáhly
výše 5,4 miliardy korun, vý-
znamná část byla spolufinan-
covaná z evropských fondů.

Realizace stavby přinesla
především zcela zásadní mo-
dernizaci stanice Praha-Vyso-
čany, jejíž původní nádražní
budova se z historických dů-
vodů nacházela uprostřed ko-
lejiště. Přístup z podchodu
byl pouze po schodech.
V nové podobě tvoří stanici
tři nová nástupiště, která

díky své výšce umožňují po-
hodlný nástup do vlaků.
Pro přístup je možné použít
dva podchody vybavené eska-
látory a výtahy. Odbavení ces-
tujících probíhá v nové ná-

dražní budově, k dispozici
mají také obchod a toalety.
Lepší komfort získali rov-

něž cestující ve stanici Pra-
ha-Horní Počernice, kde stá-
vající ostrovní nástupiště do-

plnilo nové vnější u nádražní
budovy. Ta prošla během stav-
by celkovou obnovou. Moder-
ní nástupiště i zrekonstruova-
nou čekárnumá nyní také za-
stávka v Zelenči. Na souběhu

tratí do Neratovic a Lysé nad
Labem vznikl regulérní tříko-
lejný úsek. Jeho součástí je
i nová zastávka Praha-Rajská
zahrada, která se otevře
pro veřejnost tuto neděli. MET

Stavba nové vlakové zastávky
Rajská zahrada ROPID

www.billa.czNabídka platí od středy 6. 12. do úterý 12. 12. 2023.

69908590/
-19%

34904990/
-30%

SUPER
CENA

29903990/
-25%

899013990/
-36%

12902090/
-38%

MULTIPACK
OD KS2

4990
-50%

1 ks

1049017990/
-42%

3990
běžná cena 6490

-39%
MULTIPACK

OD KS2

4990
-44%

1 ks

BohemiaSekt
Demi sec, brut

0,75 l
1 l = 139,87 Kč
• 108,90Kč

Ölz
Vánočka

500 g
100 g = 7,98 Kč

PizzaRistorante
od 216 g, více druhů

100 g = od 14,06 Kč
při koupi 1 ks 89,90

• 49,90Kč

Calvo
Tuňák

3× 65/52 g
více druhů

100 g = 57,63 Kč
• 89,90Kč

Kunín
Pohár

150 g
více druhů

100 g = 8,60 Kč

Hellmann’s Originál
majonéza,

Tatarskáomáčka
405ml, 2 druhy
100ml = 12,32 Kč

při koupi 1 ks 99,90
• 49,90Kč

Jar
Prostředeknanádobí

900ml
více druhů

100ml = 7,77 Kč
• 69,90Kč

Adriana
Těstoviny

semolinové
500 g

více druhů
100 g = 6,98 Kč
• 34,90Kč

Coca-Cola
1,5 l

více druhů
1 l = 19,93 Kč
• 32,90Kč

Nejnižší cena za posledních 30 dní.

VÁNOCE
PODLE VAŠICH
PREDSTAVˇ

Vzpomínka na
Radima Hladíka
v Lucerně

inzerce

Příští stanice Rajská zahrada
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Praha je takzvané
dog friendly město.

Psi se stávají nedílnou součás-
tí veřejného prostoru. Vyplý-
vá to z průzkumu, který je ve-
dený pod záštitou iniciativy
Lepší město pro zvířata, jež
se snaží o lepší soužití pejska-
řů a nepejskařů. Podle sesbí-
raných dat vlastní alespoň
jednoho psa pětadvacet pro-
cent Pražanů. V souvislosti
s nárůstem obyvatel se dá na-
víc očekávat, že zvířat bude
v hlavnímměstě neustále při-
bývat. Je na situacimetropole
připravená?

Je co zlepšovat
Ačkoli si 80 procent pejskařů
myslí, že je Praha pro psy a je-
jich majitele přívětivá, jsou
zde stále sféry, ve kterých je
co zlepšovat.
Velkým tématem je napří-

klad výcvik psů. Pětačtyřicet

procent pejskařů by podle
průzkumu uvítalo lepší úro-
veň vzdělání majitelů psů
o chování a tréninku. Podle
některých z nich v Praze není
dostatek cvičáků, psích hřišť
naopak ano.
Podle TomášeNusharta, za-

kladatele tréninkového cen-
tra Necvičák, převážná část
psích hřišť v Praze není kvalit-
ní. „To, že většina hřišť vypa-
dá jako na agility (sport se psy
podobný koňskému parkuru –
pozn. redakce), je špatně. Je to
nebezpečné a každý agility
trenér vám řekne, že jsou pře-
kážky uzpůsobené tomu, aby
klouzaly. Na některé z nich
aby ale pes do roku a půl živo-
ta neměl vůbec vkročit, proto-
že si skákáním dolů zničí
nohy,“ komentuje Nushart.
Co se týče toho, zda by

měli psi jít na cvičák, či zda
výchovu majitelé zvládnou
po svém, je Nushart na váž-
kách. „To je taková ta debata,
jestli by měl mít člověk řidi-

čák na psa. Z pohledu psa sto-
procentně, z pohledu člově-
ka je to nereálné. Bavíme se
nejen o tom, aby byli psi po-
slušní k ostatním lidem, ale
aby i lidi věděli, jak se chovat
ke svým psům. Na některých
místech se navíc psi stále ne-
trénují metodami, které by
odpovídaly 21. století. Nad-
užívání trestů je pořád obrov-
ské,“ dodává Nushart.

Hra o vodítko
S tím souvisí mimo jiné také
edukace pejskařů. Podle ně-
kterých Pražanů by metropo-
le měla více vzdělávat majite-
le psů, kteří neuklízí exkre-
menty a nechávají psy pobí-
hat všude možně. Místosta-
rostka městské části Praha
2 Lucie Pechová se domnívá,
že je nutné neustále vysvětlo-
vat pravidla. Například plat-
ná vyhláška o ochraně veřej-
né zeleně v Praze upravuje
volný pohyb psů, přičemž sta-
novení konkrétních pravidel

je v gesci jednotlivých měst-
ských částí. Podle psího tre-
néra Tomáše Nusharta lidé
často podceňují možné dů-
sledky puštění psa na volno
v nekontrolovatelné situaci.
„Lidé často nechápou, proč
by měl být pes na vodítku.
I když je pravda, že psi potře-
bují volnost, nemělo by to
omezovat ostatní. Častomaji-
telé neznají reakce svých psů
na běžce, cyklisty nebo divo-
kou zvěř,“ komentuje
Nushart.

Moč a exkrementy
Problém se může zdát také
v infrastruktuře. Devětašede-
sát procent pejskařů si myslí,
žemajitelé psů po svýchmaz-
líčcích neuklízejí dostatečně.
Podle krajinářského ekologa
a zahradníka Jana Richtra
mnoha pejskařům je docela
jedno, co pes při venčení
dělá, a nemají ho úplně pod
kontrolou. „Pro nás jako
správce zeleně tato menšina

nekulturních pejskařů vytvá-
ří spoustu práce, ať už ve sbě-
ru exkrementů, či v opravě
a údržbě zeleně,“ dodává
Richtr. Nadace na ochranu
zvířat upozorňuje, že nejen
psí exkrementy, ale také moč
na nepovolených místech
může být likvidační pro ně-
které stromy či výsadbu.
Podle Evy Marlen Hodek,

ředitelky zmíněné nadace, by
problém mohly zastavit tak-
zvané psí pisoáry. „Máme do-
mácího výrobce psích pisoá-
rů. Úspěšné případy jejich za-
vedení jsou v Plzni a v Brně.
Jde samozřejmě o spolupráci
s psovodem, který psa musí
na pisoár naučit chodit.
Osvědčilo se to, a proto si
myslím, že by to mohlo být
jedno z východisek i pro Pra-
hu,“ konstatuje Hodek. Fakt,
že čtvrtina Pražanů vlastní
psa, podle odborníků přináší
zlepšení fyzické aktivity, so-
ciálních vazeb a prevenci po-
citů samoty. TEREZA ŠIMURDOVÁ

Tenhle tučňák na mne dělal dojem,
jako by si říkal: „Hlavně pozor, ať ne-
uklouznu!“ Jistě se v tommohumýlit,
do hlavy mu nevidím. Faktem však je,
že na rozdíl od mnoha jiných zvířat,
kterýmbílá nadílka dělá radost, tučňá-
ci Humboldtovi chovaní v Zoo Praha
sníh rádi nemají. A není divu. Ve vol-
nosti žije tento druh tučňáka na po-
břeží Chile a Peru a jeho výskyt tak za-

sahuje do subtropů. Když v Praze na-
padne sníh, tučňákům se ven moc ne-
chce. Chodí si jen zaplavat do bazénu;
k němu si ovšem vyšlapou pěšinky,
kterých se pak úzkostlivě drží, dokud
sníh opět neroztaje.

MIROSLAV
BOBEK
Zoo Praha

inzerce

Tučňáci,
co nemají rádi sníh

kosmetický
přípravek

doplněk
stravy

RÝMOVNÍK

RÝMOVNÍKOVÝ
BALZÁM 50 ml

se svěží bylinnou příchutí a
vitamínem C pro období výskytu
nachlazení

s bylinnými silicemi a rýmovníkem
pro masáž v oblasti prsou, zad a
krku a osvěžení dýchacích cest

RÝMOVNÍKOVÝ
EXTRAKT 240 ml

www.bio-medica.cz
K DOSTÁNÍ V LÉKÁRNÁCH

Neduhy pejskařů by vyřešily psí
pisoáry nebo speciální řidičáky
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JimMorrison by
dnes oslavil 80 let.
Byl vtělením báječné-
ho doktora Jekylla,
kterého flaška whis-
ky měnila v odpudi-
vého pana Hyda.

James Douglas Morrison pro-
slul jako rozevlátá tvář kape-
ly The Doors. Narodil se na
Floridě 8. prosince 1943, jeho
otec to dotáhl na kontradmi-
rála amerického námořnic-
tva, přísná matka byla v do-
mácnosti.
Syn Jim vynikal bystrou

hlavou, na Kalifornské uni-
verzitě si vybral filmovou ško-
lu, skvěle prospíval, pokusil
se o několik experimentál-
ních krátkých snímků. „Jak-
koli byl sečtělý a přemýšlivý
intelektuál, navenek si libo-
val v přezíravých pózách
a hrané lhostejnosti,“ říkal
o něm jeho kumpán z The
Doors Ray Manzarek. Krás-
ným důkazem byla vlastní
promoce, kterou zcela ignoro-

val, a celý den strávil poflako-
váním na pláži Venice Beach.
Bakalářský diplom si Morri-
son nechal poslat poštou
na matčinu adresu.
Důležité pro pana bakaláře

bylo, žemírné kalifornské kli-
ma mu umožnilo několika-
měsíční přebývání na střeše
kamarádova domku blízko
pláže, kde se živil fazolemi
a LSD. Čas však rozhodně ne-

mařil. Během téhle éry
s Rayem Manzarekem napsal
klasické hity v čele s Light
my fire, Break On Through
(To the Other Side) a The End.
Začátkem ledna 1967 vyda-

li The Doors své první, epo-
nymní album. Skladba Light
My Fire okamžitě vyskočila
na vrchol a zaznamenala více
než milion prodaných kopií.
Morrison se stal miláčkem dí-

vek. Přispěla k tomu fotogra-
fie známá jako Young Lion.
Záběry zpěváka jako „mladé-
ho lva“ s nahou hrudí se staly
jednou z nejznámějších
rockových ikon. Součástí
image byly i jeho kožené
kalhoty. Pověstných je něko-
lik koncertů, které ukončil
policejní zásah.
Velká sláva si vybírala svou

daň, citlivého Morrisona po-
hlcoval drogový rauš. Začát-
kem roku 1971 zatáhl
„Young Lion“ za záchrannou
brzdu, odstěhoval se do Paří-
že a s přítelkyní Pamelou se
usadil v ulici Beautreillis
ve čtvrti Marais. Vydával se
na dlouhé pěší procházky na
Montmartre i podél Seiny,
jenže i ta nejlepší předsevzetí
vzala brzy za své. Už proto, že
Pamela byla závislá na heroi-
nu a on sám svou závislost
na alkoholu a drogách překo-
nat nedokázal.
JimMorrison zemřel 3. čer-

vence 1971. Ráno ho našla
mrtvého v napuštěné vaně
nešťastná Pamela. Jako příči-
na smrti se uvádí infarktmyo-
kardu. Pitva nikdy provedena
nebyla. DAVID HALATKA

Nespoutaný JimMorrison pózuje na fotografii známé jako Young
Lion, mladý lev. PROFIMEDIA

Srdce dobilo nad Seinou

inzerce
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Muž, který byl oslavován
jako hrdina i letecký rekord-
man, bojovník i demokrat.
Vycházejí rozsáhlé deníkové
záznamy legionáře, letce
a vlastence Aloise Vicherka
(1892–1956).
Kniha Generálův deník za-

znamenává jeho osudy zejmé-
na za druhé světové války
a krátce po ní. Díky obrazové-
mumateriálu i bohatému po-
známkovému aparátu uvádí
deníkové zápisky do patřičné-
ho kontextu a přináší plastic-
ký obraz nejen jednoho boha-
tého lidského života, ale i dů-
věrný pohled do zákulisí, ze-
jména do prostředí exilové
londýnské vlády. Ale také do
účasti českých letců ve druhé
světové válce i roků pováleč-
ných, které přinesly novou
naději, ale téžmnoho zklamá-
ní a osobních křivd.
Sborový generál letectva

stál jako vrchní velitel česko-
slovenského letectva v turbu-
lentních dobách 20. století
umnoha rozhodnutí, někteří
historikové však vidí jeho
osobnost v souvislosti s nástu-
pem komunistického režimu
po válce rozporuplně.
I tyto „křivdy“ chce nová

kniha od nakladatelství Ma-
chart uvést do patřičného

kontextu. Za jejím vznikem
stojí Alois a Zdeňka Vicherko-
vi, generálův syn a snacha.
Přípravě knihy věnovali čtyři
roky, výsledkem je 384 stran.

Základembyly ručně
psané zápisky
„Po tatínkovi máme doma
spousty dokumentů, které
jsme museli nejdříve uspořá-
dat. Jeden bez druhého by-
chom to ale nedokázali,“
vzpomínají Vicherkovi na ho-
diny strávené u počítače,
chvíle nelehkého luštění
zkratek a vyhledávání histo-
rických souvislostí. „Všechno
bylo uchováno u druhé man-
želky Marie. Jen část mamin-
ka půjčila pro nějakou diplo-
movou práci a zpět se bohu-
žel nevrátilo všechno… Ale
podkladů jsme měli pro kni-
hu opravdu dostatek. Nejpr-
ve jsme všechno třídili podle
období, podle témat a pak
zpracovávali,“ popisují.
„Když jsme prošli všechny

záznamy, tak jsem to bral
jako křivdu na tátovi, ale pro
mě je to historie. Doufáme,
že kniha potěší čtenáře, kteří
chtějí poznat skutečnou at-
mosféru tehdejší doby a prav-
divé osudy jejích účastníků,“
dodává Alois Vicherek. HOP

Obálka knihy, která vyšla už
v roce 2022 MACHART

Hoobastank také v Hradci
Festival Rock for People, který se bude konat
od 12. do 15. června v Hradci Králové, odhaluje headline-
ry. Přijedou The Offspring, Bring Me The Horizon, Avril La-
vigne, Pendulum, Corey Taylor, Parkway Drive a včera při-
bylo další jméno – Hoobastank, americká post-grunge ka-
pela, kterou proslavil hit The Reason z roku 2003. HOP

Slavný divadelník
vydává novou knihu
Strašidelná Šumava.
Je to třetí počin
v sérii strašidelných
příběhů.
Kde lze narazit na lesní skřít-
ky, co ukrývá slavné Černé je-
zero a proč je třeba mít se na
pozoru před kouzelnými stu-
dánkami?
Sedmasedmdesátiletý diva-

delní profesor, herec, drama-
tik a spisovatel nyní nejenže
režíruje novou hru v praž-
ském Studiu Ypsilon, ale také
vydává novou knihu Straši-
delná Šumava.
Ta ukazuje Šumavu nejen

jako krásný kraj, ale i tajem-
ný – a někdy pěkně hrůzný.
„Seberte odvahu a vydejte se
do zdejších hustých lesů, pro-
jděte se ve stínu prastarých
hor a navštivte zlověstně
bublající bažiny!“ láká přebal
novinky, která navazuje

na jeho předchozí podobné ti-
tuly Strašidelné Brno a Praha
strašidelná.
Arnošt Goldflam se narodil

roku 1946 v Brně. Absolvoval
studia činoherní režie
na JAMU a pak zakotvil v br-
něnském HaDivadle. Kromě
občasného režírování v mno-
ha divadlech po celé zemi vy-
učoval režii na „své“ JAMU,
kde byl jmenován profeso-
rem. Je autorem více než čty-
řiceti dramatizací a více než
čtyřiceti her. HOP

Jako sportovní letec vytvořil
pět národních a dva světo-
vé rekordy. V roce 1938 se
zapojil do Slezského odboje
a podílel se na organizová-
ní odchodu českých letců
do zahraničí přes Polsko
do Francie a Anglie. Aby se
vyhnul zatčení gestapem,
byl v lednu 1940 vyzván
k odchodu do zahraničí.

• Stal se velitelem českoslo-
venského letectva ve Fran-
cii a poté ve Spojeném krá-
lovství. Za účast v obou
světových válkách a v od-
boji obdržel mnohá vyzna-
menání. Nebyl politicky
angažován, avšak v lednu
1949 údajně podepsal do-
pis, na jehož základě byli
někteří západní letci per-
zekvováni.

• V roce 1950 byl komunisty
označen jako režimu ne-
přizpůsobivý a byl penzio-
nován a perzekvován.
Zemřel v Praze 15. ledna
1956, byl pohřben bez vo-
jenských poct. MET

Major Alois Vicherek po ustanovení světového rekordu 7. června
1928, kdy uletěl 2500 km za 19.53 hodin WIKIMEDIA
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KDY

KDE

pondělí 11.12., úterý 12.12., středa 13.12., od 10 do 17
Národní dům naVinohradech,
(bývalý dům železničářů - 1. mezipatro), Náměstí Míru 820/9,
P-2Vinohrady, metro stanice A

VÝKUP ZLATA, STŘÍBRA,STAROŽITNOSTÍ
a obrazů 17. až 20. stol.

firma H&Š tel: 776 150 222, 603 505 686

zubní zlato i (nečištěné)
šperky mince a zlomkové

příbory, tabatěrky
a technické stříbro

ZLATO: sTříbrO: HOdinky:
náramkové, kapesní
až do roku 1990

až 1500 Kčza gr

90

h.

ALOIS VICHEREK

Goldflam
už zase
straší

Po stopách hrdiny
a rekordmana



Jak pod stromečkem
zaručeně uspět?

Letos pořiďte
Vašim blízkým
čističku vzduchu
Ionic-CARE®

Ionic-CARE Triton X6 je dlouhodobě nejoblíbenější čistička v ČR a SR. Praktická kombinace čističky vzduchu s ioni-
zátorem, omyvatelným filtrem (s neomezenou životností) a třemi stupni výkonu pro místnosti o velikosti 15 - 75 m2.

Dárek za uvedení kódu YY6
www.ionic-care.cz

objednací linka zdarma 800 112 111

DOPRAVA ZDARMA

dekor dřeva

3 990 Kč/ks
ostatní barvy

3 690 Kč/ks
 prokázaná 96% účinnost při zachytávání polétavých

nečistot a mikroprachu

 snižuje množství životaschopných plísní,

virů a bakterií v ovzduší interiéru minimálně o 60 %

 79% účinek proti zápachu v interiéru

 naprosto nehlučný provoz (neruší spánek)

 minimální provozní náklady, příkon max. 8 W

 snadná obsluha, jednoduchá údržba

 spolehlivý záruční i pozáruční servis

YY6

Největší nezávislý nákupní rádce a srovnávač cen Heureka zvolil osmkrát po sobě čističku
Produktem roku (2015 - 2022). Obchod Ionic-CARE je držitelem zlatého certifikátu Ověřeno
zákazníky s hodnocením spokojenosti 99 %. Čističky vzduchu Ionic-CARE obdržely v letech
2021 - 2023 ocenění Czech Superbrands, které získávají nejvýznamnější značky na trhu.
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Moje dm-app
dm.cz

Kdo tvrdí,
že se zdobí jen

stromky

Profissimo
vánoční prostírání
k vybarvení
8 ks

119Kč
14,88 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 119Kč

Profissimo
křídové popisovače
5 ks

219Kč
43,80 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 219Kč

Profissimo
sada obrázků na okno
1 set

99Kč
DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 99Kč

Profissimo
zápalky velké
45 ks

2990
0,66 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 29,90Kč

Kč

             stromky
Profissimo
svíčka jedle
1 ks, 2 varianty

5990
DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 59,90Kč

Kč

Tato nabídka je kusově omezena.

že se zdobí jen
             stromky

Profissimo
zápalky velké
45 ks

29
0,66 Kč za 1 ks



Profissimo
vánoční hvězda
k zavěšení
1 ks

99Kč
DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 99Kč

Profissimo
šablony na malování 9 ks
+ křídový popisovač 1 ks

169Kč
DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 169Kč

Profissimo
závěsná ozdoba
2 ks, 2 varianty

6990
34,95 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 69,90Kč

Kč

Profissimo
papírový vánoční stromek
velký
1 ks

199
DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 199Kč

Kč

Profissimo
modelovací hmota
500 g

8990
17,98 Kč za 100 g

DLOUHODOBÁCENA

od 28.11.2023 89,90Kč

Kč
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XVII. všesokolského
sletu v roce 2024 se
zúčastní zhruba 20 tisíc
cvičenců nejen z Česka,
ale i ze zahraničí, napří-
klad z USA, Brazílie,
Německa a Rakouska.

• Do akce je zapojeno
všech 14 krajů, kde se
uskuteční víc než tři de-
sítky oblastních a kraj-
ských sletů. Sokolové
připravili 12 sletových
skladeb pro všechny
věkové kategorie.

• Zapojit se může i veřej-
nost, protože bude tře-
ba mnohých dobrovol-
níků. Jedinou podmín-
kou je věk nad 15 let,
hlásit se mohou
na Slet2024.cz. MET

Cvičit v Sokole začala nyní
30letá Kateřina Machů ve
svých přibližně deseti letech.
V současnosti je pro ni komu-
nita České obce sokolské
jako druhá rodina. Je také
spoluautorkou sletové sklad-
by Leporelo pro dorostenky
amladší ženy, kterou předve-
dou na XVII. všesokolském
sletu, jenž proběhne od
30. června do 5. července
2024 v pražském Edenu.

Co pro vás znamená Sokol?
Začala jsem do něj chodit
v dětství, asi od 10 let, kdy
mě úplnou shodou okolností
do něj natáhlamoje spolužač-
ka. Teď Sokol vnímám
jako druhou rodinu, kde trá-
vím mnohdy víc času než
se svou vlastní rodinou. Zna-
mená pro mě ale i příležitost
někam se v životě posunout,
prostor pro seberealizaci.
Mám díky Sokolu, a nejen
ve své vlastní jednotě, mno-
ho dobrých kamarádů.

Co simyslíte, žemůže dát tře-
ba dětemv dnešní době?
Hlavně všestrannost, což je
podle mě základ pro každý
sport. V Sokole Vršovice, kde
i trenérsky působím, funguje
pro děti od dvou let cvičení
rodičů s dětmi. Tyto malé
děti pak mohou pokračovat
v oddílech všestrannosti. Po-
kud zjistíme, že se dítě profi-
luje nějakým způsobem, do-
mluvíme se v rámci jednoty,
kde máme i sportovní oddíly,
a to dítě tam předáme. Podle
mě je pro děti super, že si
zvyknou na režim zájmové
sportovní činnosti, zvyknou
si, že něco mohou a nesmí,
a mají základy do sportu, kte-
rý si vyberou, anebo třeba zů-
stanou u cvičení všestrannos-
ti, pokud je baví. Právě vše-
strannost je základem do bu-
doucna. A neznamená to, že
se s ní musí začínat jen v dět-
ství, začít můžete v každém
věku.

Říkala jste, že sama jste
chodila od asi 10 let,
odkdy jste cvičitelkou?
V 15 letech jsem si udělala
takzvaný pomahatelský
kurz, v 17 letech jsem simoh-
la udělat už oficiální kurz
3. třídy a od té doby pomá-
hám s trénováním. Věnuji se
teamgymu, tedy týmové sou-
těži, která se cvičí na třech ná-
řadích a která spojuje spor-
tovní gymnastiku a akroba-
cii. Léta jsem trénovala mlad-
ší žákyně, teď už se věnuju ka-
tegorii starších žákyň, doros-
tenek a žen.

Jste vystudovaná zdravotní
sestra amnoho let jste se to-
muto povolání věnovala. Jak
se stalo, že teď pracujete
jakometodička v ústředí
Sokola v Tyršově domě?
Ve zdravotnictví jsem byla
sedm let. Během covidu jsem
pracovala na oddělení ARO,
což bylo pro všechny zdravot-
níky velmi náročné období,
mě nevyjímaje. Měli jsme tře-
ba i dvacet služeb měsíčně.
Bylo to období, po kterém
jsem si musela odpočinout.
Vlastně se to všechno sešlo
a před sletem mi dává smysl
pracovat v Sokole, protože
chci jako autorka sletové
skladby dohlédnout na to,
aby to vše dopadlo dobře. Po-
řád jsem ale členka zdravotní
komise České obce sokolské,
takže v nějakém minimál-
ním kontaktu se zdravotnic-
tvím pořád jsem. Občas dělá-
me školení třeba pro cvičite-
le, pro zdravotníky v jedno-
tách a věnujeme se i dětem,
jezdíme na tábory a hravou
formou s nimi probíráme
různá důležitá témata.

Pojďme tedy ke skladbě. Byl
to váš sen?
Když to vezmu trochu zeširo-
ka – na minulém sletu v roce
2018 jsme se spoluautorkou
aktuální skladby Kájou Sta-
řeckou byly župní vedoucí.
Jen pro vysvětlení, župa je
sdružení pro konkrétní ob-
last, Česko jich má 42, v Pra-
ze jsou tři. A jednu z nich
jsme tedy vedly. Naše aktuál-
ně třetí spoluautorka už stála
za tehdejší skladbou Siluety.
Tenkrát jsme si s Kájou řekly,
že nás to baví a že by byl tako-
vý náš sen do toho jednou
spolu jít. Ale vzhledem
kmému tehdejšímu náročné-
mu povolání a tomu, že má
Kája dvě malé děti, jsme se

do výběrového řízení pro sle-
tovou skladbu 2024 nakonec
ani nepřihlásily.

Jak jste se k tomu tedy
nakonec dostala?
Byla vybraná skladba pro do-
rostenky a ženy od jiné autor-
ky, která na mě dostala kon-
takt s tím, jestli bych jí moh-
la pomáhat s nacvičováním,
protože nebyla z Prahy. Chtě-
la kontakt na někoho, kdo by
jí pomáhal dohlížet na tak-
zvanou nácvičnou skupiny,
která se má choreografii na-
učit, aby si člověk dokázal
představit, jak bude skladba
vypadat při stovkách účastní-
ků. Od září 2020 do června
2022 měla možnost ji před-
vést režijní komisi ke schvále-
ní, což nakonec nevyšlo. Už
předtímmě oslovili, jestli ná-
hodou nemám nějaký nápad,
že semůže stát, že skladba ne-
projde, a já nadšeně řekla, že
jo, ale pořád jsem spíš počíta-
la s tím, že projde původní ná-
pad. Co mi na tom přijde osu-
dové, je, že když jsem byla po
svojí poslední noční v nemoc-
nici a věděla jsem, že před ná-
stupem do další práce budu
mít dvaměsíce volno, zavolal
mi náčelník, a teď vlastně
můj šéf, Petr Svoboda, že ta
skladba neprošla a jestli
mám nějaký nápad, že by mě
propojil s autorkou Kačkou
Karešovou a jestli bychom
něco vymyslely.

Takže nápad na Leporelo
vznikl, až když vás oslovili?
Ale přišlo to rychle, ležela
jsem po té noční a napadl mě
námět kontrastu, v hlavě
jsem měla písničky od Ewy
Farné a s tímmě napadla prá-
ce s podložkou jako motivem
skládání. Prvotní nápad byl
trochu jiný, chtěla jsem, aby
to bylo černobílé jako šachov-

nice, ale pak jsem vlastně ne-
chtěla, aby to bylo smutné,
ale spíš barevné. To se odehrá-
vá na skladbu Leporelo a s ná-
mětem jsmemusely ještě pra-
covat, protože jsme musely
i respektovat, co nám dovolí
materiál podložky. Pořád se
ale povedlo, že se tam něja-
kým způsobem skládá a roz-
kládá. Další z písní je Všech-
no, nebo nic, kde krásně kore-
spondují slova s našimi pohy-
by. Další dvě písničky jsme vy-
mýšlely s holkami během
procesu, nakonec to jsou
Tělo a Na ostří nože. Já tedy
vnesla prvotní nápad, ale pak
už je to společná práce.

Zajímalo bymě, jak si v hlavě
dokážete vizualizovat, že
bude vymyšlená choreogra-
fie vypadat dobře, když ji
bude cvičit 1600 lidí...
Je to samozřejmě trošku va-
bank, protože já jsem zvyklá
z teamgymu spoléhat na sílu
jednotlivce nebo malého
týmu, který se tam v tu chvíli
utvoří. Spousta lidí nám ale
říká, že je to na skladbě vidět,
že děláme teamgym, mně to
tak nepřijde, ale každý autor
má něco jako svůj rukopis.
Jsou tam ale i prvky jógy
nebo párové akrobacie, inspi-
rovaly jsme se slovy daných
písní. Náš cíl ale není, že tam
1600 holek bude dělat stojku,
ale o tom, že nacvičování
skladby s sebou nese i práci
na sobě samé a umožní dané
cvičence se za těch řekněme
devět měsíců nácviku někam
posunout, zlepší si fyzičku.

Jak dlouho budete přímo
v Edenu nacvičovat a kolikrát
pak skladbu předvedete?
Celý slet trvá od 30. června
do 5. července. Máme něko-
lik dní zkoušek přímo na plo-
še, musí se nacvičit nástupy,
odchody a různá specifika
každé skladby. Potom gene-
rální zkoušku a dvě hlavní vy-
stoupení, která budou
4. a 5. července. Budeme mít
jedno vystoupení odpoledne
a jedno večer už za tmy.

PojedeKateřinaMachů
hned 6. července někam
nadovolenou?
To vůbec nevím, odhaduji, že
to bude směsice pocitů, kte-
rou si teď neumím předsta-
vit. Teď, v době tréninků,
mám husí kůži, když vidím
skladbu cvičit najednou
32 holek a na stadionu v Ede-
nu jich tam bude 1600?! Ale
myslím si, že 6. července pů-
jdu na dobrý a dlouhý brunch
a odpočinu si. IVETA BENÁKOVÁ

Kateřina Machů se svými kolegyněmi si pro choreografii sletové
skladby vybraly písně Ewy Farné. ČOS – MARKÉTA NAVRÁTILOVÁ

Po naskenování QR kódu
se vám zobrazí kompletní
rozhovor na Metro.cz.

DOBROVOLNÍCI

Machů: V Sokole můžete
začít v každém věku
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Nový projekt Evrop-
ský typografický ko-
rektor spojí odborní-
ky na evropské jazy-
ky a vytvoří systém
pravidel oficiálních
jazyků EU.

Psaní uvozovek, čísel, inter-
punkce, mezer či symbolů je
nedílnou součástí každého ev-
ropského jazyka. Specifická
typografická pravidla se pro
každý jazyk vytvářela po sta-
letí, nicméně v posledních de-
setiletích dochází hlavně kvů-
li globalizaci a unifikaci soft-
warových nástrojů k jejich
nerespektování. Dvojice gra-
fických designérů, typografů
a pedagogů Filip Blažek a Ra-
dek Sidun z Vysoké školy
uměleckoprůmyslové v Praze
(UMPRUM) proto zahajuje ně-
kolikaletý projekt, který má
vše napravit.

Chybějící pravidla
Základem projektu s názvem
Typofix, nebo také Evropský

typografický korektor, je s po-
mocí lokálních profesionálů
systematicky popsat aktuální
typografická pravidla a zvyk-
losti všech dvaceti čtyř oficiál-
ních jazyků EU. Do budoucna
pak také jazyků menšino-
vých. Doposud totiž žádný
systematický přehled neexis-
toval.
„Na globální typografické

scéně se pohybujeme již řadu
let a na základě našich získa-
ných kontaktů na experty
z různých zemí jsme vytvoři-
li tým zhruba dvaceti spolu-
pracovníků, od Řecka a Bul-
harska, jejichž jazyky nejsou
psané latinkou, až třeba po Ir-
sko,“ popisuje pro deník Met-
ro koncept projektu Filip Bla-
žek,mimo jiné autor publika-
ce Typokniha zahrnující pře-
hled typografických pravidel
a také rady usnadňující práci
grafickým designérům nejen
při přípravě tiskových dat.
Podle jeho kolegy Siduna

v dnešním globalizovaném
světě, v němž převládá mezi-
národní komunikace v anglič-
tině, všichni automaticky
ztrácíme jednotlivé jazykové
kulturní odlišnosti a přichází-

me tak o vlastní kulturní dě-
dictví. „Běžný čtenář ani roz-
dílná typografická pravidla
v různých jazycích nemusí
vnímat. Když ale chceme na-
psat někomu v cizím jazyce,
nemáme žádné přehledné
zdroje, kde tato pravidla pro
konkrétní jazyk najít, ani
webový nástroj, který by
námk tomudopomohl pomo-
cí umělé inteligence. Oba pro-
blémy náš projekt řeší kom-
plexně,“ vysvětluje Sidun,

jenž jemimo jiné autoremne-
dávno vydané knihy Diakri-
tický manuál, Případová stu-
die nově navržených akcentů
současných písem.

Velké plány
V následujících třech letech
je ambicí tohoto mezinárod-
ního projektu vytvoření veřej-
ně přístupné databáze typo-
grafických pravidel, na niž
naváže výzkum technologic-
kého partnera Slonline. Ta se

má týkat vhodnéwebové apli-
kace či jiného rozhraní, stej-
ně tak možných způsobů za-
pojení umělé inteligence. Vý-
sledný produkt by pak měl
být dostupný široké veřejnos-
ti i veřejným a komerčním in-
stitucím. Od počátku jsou
k projektu přizváni také part-
neři z řad institucí věnujících
se mimo jiné digitalizaci tex-
tů v cizích jazycích. „Městská
knihovna v Praze a Naklada-
telství Karolinum, jež jsou

První z dvojice typografů
Radek Sidun PETER FABO

Názorné příklady typografických rozdílů. Zde vidíme text bez
„zažlucených“ znaků. 3x UMPRUM

RODINNÉ ADVENTNÍ
ODPOLEDNE
S divadlem Čučka a s autory knihy
Nová dobrodružství pana Kolečka
V neděli 10. prosince
od 14.00 do 17.00 hodin v Muzeu
MHD s platnou vstupenkou
Patočkova 4, Praha 6 – Střešovice
muzeum.dpp.cz

TYPOGRAFOVÉ Z UMPRUM CHYS

inzerce
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velmi pravděpodobnými bu-
doucími uživateli, se budou
podílet na testování při vývo-
ji a implementaci digitálního
nástroje v praxi,“ popisuje
pro Metro Tereza Škvárová
z UMPRUM.

Pro bulharskou azbuku
Projekt si podle jeho autorů
klade za cíl nejen zachování
typografických pravidel jako
projevu evropské kulturní
rozmanitosti pro budoucí ge-

nerace, ale také vzdělávání
a rozšíření povědomí o této
problematice.
„Proto v rámci prvníhome-

zinárodního setkání pracov-
ní skupiny Typofix proběh-
nou příští úterý od osmnácti
hodin na Vysoké škole umě-
leckoprůmyslové v Praze
hned dvě přednášky pro ve-
řejnost. Profesor Karsten Ri-
nas z katedry germanistiky,
odborník na historii lingvisti-
ky, představí vývoj evropské

interpunkce mající původ už
v antické rétorice. Boril Karai-
vanov, typograf a zakladatel
iniciativy For Bulgarian Cyril-
lic (v překladu Pro bulharskou az-
buku – pozn. redakce), se zamě-
ří na bulharská typografická
pravidla a specifické bulhar-
ské tvary některých znaků
cyrilice,“ uzavírá Škvárová.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Když potřebujete, aby texty
byly na první pohled nejen či-
telné, ale i úhledné jako obráz-
ky. Nebo aby naopak trčely.
Když chcete krásnou grafiku,
ale nezapadají vám do ní žád-
né standardní fonty. Tehdy se
volá na pomoc typograf, který
vystřihne řešení na míru.

• Asi nejznámějším tuzem-
ským typografem je Martin
T. Pecina. Je tomu tak nejen
proto, že tvoří knižní grafiku
pro řadu českých nakladatel-
ství, ale také díky tomu, že se
v loňském roce stal vítězem
kuchařské soutěžní show
MasterChef Česko.

• Na české grafické a typogra-
fické scéně je podle odborní-
ků Pecinova tvorba nepře-
hlédnutelná. Umně totiž
kombinuje staromilectví
s punkem. Podíl na tommá
i jeho specifická image, tedy
plnovous, nakroucený knír
a vytetovaná písmena
na těle. Svou zálibu v českém

kubismu pak Pecina zužitko-
val v knize Narkotické kakty
A. V. Friče. Dělal také na fo-
glarovkách.

• Typografie se dělí na mikro-
typografii a makrotypografii.
Mikrotypografie se zabývá
uměleckou tvorbou písma.
Makrotypografie se zase
věnuje umístění písma
na stránku. JAR

www.msene.cz */Uvedená cena je
včetně zákonné sazby DPH.

LÁZNĚ JAKO DÁREK

RITUÁL KRÁSY A MLÁDÍ
Celotělový rituál zaměřený na odstranění známek stárnutí
těla i pleti obličeje. Rituál navrací pokožce těla i obličeje
krásu, jemnost a dodává jí mladistvou zář.

Cena rituálu: 2.250 Kč*

Darujte zdraví a jedinečnou péči v Lázních Mšené.

Y A MLÁDÍ

Martin Pecina na stylizované
fotografii BOOK-DESIGN.EU

Grafický designér, typograf
a pedagog Filip Blažek

Interpunkce, mezery či symboly jsou nedílnou součástí každého
evropského jazyka. Uvozovky a čísla jakbysmet.

inzerce

TAJÍ UNIVERZÁLNÍ „KUCHAŘKU“
CO DĚLÁ TYPOGRAF?
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V posledních letech jsou rtuť
a emisní limity v energetic-
kém průmyslu velké téma.
Laik se v něm může ale jen
velmi těžko zorientovat.
Také proto vznikl rozhovor
s Lukášem Pilařem z Fakulty
strojní Českého vysokého
učení technického (ČVUT),
který patří k několika málo
odborníkům na řešení emisí
rtuti v Česku. Rtuť je nejčastě-
ji v médiích skloňovaná ve
spojitosti s Elektrárnou Chva-
letice. Právě s ní ČVUT spolu-
pracuje při hledání technolo-
gií ke snížení emisí. Proč ev-
ropští odborníci nevyužijí
fungující technologická řeše-
ní z USA a jak velkým je rtuť
problémem?Odpovědi najde-
te v rozhovoru.

Rtuť zná veřejnostmaximál-
ně ze starých teploměrů
a zubních náhrad.Málokdo
ale ví, že je obsažena také
v ovzduší. Proč bychom se
jíměli bát?
V první řadě bych rád zdůraz-
nil, že bez ohledu na nejrůz-
nější mediální výkřiky z po-
slední doby zůstává rtuť po-
měrně vzácným prvkem, na
nějž v nebezpečném množ-
ství běžně nenarazíte. To nic

nemění na tom, že jde o toxic-
ký kov, který může způsobit
až degradaci nervového systé-
mu, a protomusíme vždy usi-
lovat o minimalizaci jeho vy-
pouštění do ovzduší. Nicmé-
ně pokud zrovna nejíte kaž-
dý den několik kilogramů
mořských plodů či ryb, kde
bývá rtuť v nejvyšších kon-
centracích, otravy se bát ne-
musíte.

Co jsou největší zdroje rtuti
v ovzduší?
Tím suverénně největším
zdrojem způsobeným činnos-
tí lidí je těžba zlata metodou
amalgamace, tedy činnost,
která z vyspělého světa prak-
ticky vymizela a zachovala se
už jen v některých zemích
třetího světa. Tam se bavíme
o gigantickém, ale velmi lo-
kálním znečištění. Úplně
opačný případ reprezentují
uhelné elektrárny a teplárny,
které spalují velké množství
uhlí jak černého, tak hnědé-
ho. V tomto případě se rtuť
dostává stovky až tisíce kilo-
metrů od zdroje, ale v prou-
du spalin se vyskytuje v na-
prosto minimálních koncen-
tracích. Když tedy v novinách
čtete o tom, že elektrárna vy-

pustila pár set kilogramů rtu-
ti, jde o nic neříkající sumu za
celý rok. V jednom kubíku
spalin jsou řádově desítky mi-
krogramů této látky. Zásad-
ním zdrojem rtuti v ovzduší
jsou však i přirozené přírodní
procesy. Zdroje uvádí, že to je
40 až 70 procent z celkového
vyemitovanéhomnožství.

Ve veřejnémprostoru se až
donedávna o problému zne-
čištění rtutí prakticky nemlu-
vilo. Proč? Hraje nějakou roli
i to, že se znečišťovatelé
napředmuseli vyrovnat
s „urgentnějšími“ škodlivina-
mi, jakou jsou například oxid
siřičitý, prachové částice
a podobně, a až teď přišla
řada i na rtuť?
Částečně máte pravdu. Když
se v současnosti porozhlédne-
te po areálu jakékoli uhelné
elektrárny v Česku nebo Ev-
ropské unii, většinu už zabíra-
jí budovy s ekologizačními
technologiemi. Když uvedu
ten nejvýmluvnější případ,
v 90. letech bylo napřed po-
třeba provést mohutné inves-
tice do odsíření a vyřešit akut-
ní problém s kyselými dešti.
Na druhou stranu i kdyby teh-
dy někoho napadlo, že musí-

me snížit emise rtuti, nebylo
by nám to nic platné, protože
jsme neměli k dispozici žád-
né osvědčené technologie zá-
chytu a kontinuálního sledo-
vání rtuti ve spalinách.

Bavíme se spíše o lokálním
problému, tedy znečištění
bezprostředního okolí zdro-
je, nebo je to podobné jako
s oxidemuhličitým (CO2)
a čelíme globálnímu
problému?
Byť nejde o tentýž problém
jako u CO2, přikláněl bych se
spíše ke globálnímu rozmě-
ru. Jak už jsem zmínil, rtuť
může v atmosféře cestovat
na dlouhé vzdálenosti. Pokud
tedy v Evropě vyřešíme rtuť
na všech uhelných zdrojích
a ve zbytku světa se mezitím
otevřou další nové zdroje, kte-
ré rtuť vůbec neřeší anebomi-
nimálně, moc si tím nepolep-
šíme.

Abychomměli představu,
s jakou výzvou se energetici
a další potýkají, můžete
popsat podíl rtuti v běžném
kubíku spalin z typické uhel-
né elektrárny?
Představte si plavecký bazén,
do kterého někdo vylije lžič-

ku džusu a ten se okamžitě
promíchá do okolní vody.
A zákon by vyžadoval, že ba-
zén musí být v takovém pří-
padě během vteřiny téměř
dokonale vyčištěn. Tak před
takovým úkolem stojí nyní
provozovatelé uhelných elek-
tráren.

Jak snížit emise rtuti z uhel-
ných elektráren? Existuje uni-
verzální technologie, která
by stejně spolehlivě fungova-
la na všech zařízeních?
Rtuť je hodně zlobivá. Nejen-
že se chová úplně jinak
v každé elektrárně či teplár-
ně, ale dokonce i na dvou
sousedních výrobních blo-
cích jednoho zdroje! Proto
žádná univerzální ekologi-
zační technologie neexistu-
je, vždy je třeba provést ade-
kvátní aplikovaný výzkum
a ověřit míru účinnosti da-
ných opatření. Bez ověření
nelze dostupné technologie
jen tak aplikovat. Obecně
lze říct, že rtuť je v plynném
skupenství a mizivých kon-
centracích prakticky nepola-
pitelná a musíme ji chemic-
ky upravit, dooxidovat tak,
abyměla šanci se na něco na-
vázat.

Elektrárna Chvaletice je jedním z největších výrobců elektřiny v Česku. Intenzivně se věnuje hledání technologií ke snížení emisí. MAFRA

„RTUŤ MŮŽE CESTOVAT NA
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VAmerice na černouhelných
elektrárnách problém se rtutí
již vyřešili. Proč nemůžeme
prostě vzít jejich řešení a apli-
kovat ho na naše zdroje?
Protože naprostá většina

amerických zdrojů spaluje
černé uhlí, které obsahuje
méně rtuti, a naopak více
chloru, který umožňuje její
oxidaci, a tedy i snazší navá-
zání na pevné částice. Ano, je
pravda, že v Americe začali
řešit rtuť dřív, konkrétně už
někdy před dvaceti lety, ale
nezapomínejme, že v Evropě
stojíme před o dost náročněj-
ší výzvou,máme různé druhy
spalovaných paliv, ale i různé
spalovací technologie a tech-
nologie čištění spalin.

Kromě „konvenčních“
technologií eliminace rtuti
se testují i nějaké alternativ-
ní. Které a jaké jsou jejich
výhody a nevýhody?
Principiálně máme na výběr
ze dvou technologických sku-
pin, a to jednak můžeme po-
užít aktivní uhlí či jiný pevný
sorbent modifikovaný oxi-
dantem anebo kapalný rea-
gent. Co bude kde fungovat,
s jakou efektivitou a s jakými
provozními náklady, to do-

předu vůbec nelze odhad-
nout, a proto je aplikovaný
výzkum tak časově i finančně
náročný. V některých přípa-
dech provozovatelé nejspíš
zvolí nějakou kombinaci
těchto přístupů. V rámci alter-
nativních technologií je mož-
né využít pevné sorbenty
na bázi aluminosilikátůmodi-
fikovaných bromidy anebo
sorbentů na bázi směsi hydro-
xidů vápenatých s aktivním
uhlím.

Elektrárna Chvaletice letos
ohlásila průlomv hledání
vlastního řešení pro snížení
emisí rtuti. Na tomto výzku-
mu jste se osobně podílel,
můžete jej popsat?
Ve Chvaleticích zafungoval
kapalný reagent v podobě sol-
ného roztoku, který byl testo-
vaný a průmyslově aplikova-
ný v polských elektrárnách
a velmi efektivně snížil emi-
se rtuti ve spalinách na mini-
mální hodnoty. Je však třeba
zdůraznit, že k tomuto vý-
sledku provozovatel dospěl
po čtyř a půl letech intenziv-
ního bádání, kdy se testovaly
převážně pevné sorbenty
vstřikované do spalin před od-
lučovač popílků. Dále je třeba

uvést, že další zkoumání stále
probíhá, například se řeší ved-
lejší efekty na stávající techno-
logii.

Podaří se ve Chvaleticích po-
mocí kombinace různých
technologií splnit nové evrop-
ské limity na rtuť, jak slibuje
provozovatel elektrárny?
Určitě ano, ale nebude to
hned, protože navržené řešení
bude nutné vyladit, a to může
ještě nějakou dobu trvat.
V tuto chvíli jsme pořád ve fázi
výzkumu a ověření, nikoli
ve fázi komerčního provozu.

Mohla by být „chvaletická
cesta“ zdrojem inspirace pro
ostatní české či evropské
zdroje?
Ano i ne. Jak jsem již zmínil,
v každém zařízení, a dokonce
v každém kotli je distribuce
rtuti rozdílná. Pozitivní vý-
sledky z Chvaletic pochopitel-
ně vzbudily zájem ostatních
provozovatelů, ale daný roz-
tok bez adekvátních testů ne-
lze ihned doporučit k plné-
mu provozu. Například
v Elektrárně Počerady výsled-
ky dávkování reagentu ne-
jsou úplně uspokojivé a musí
se dále zkoumat a hledat dů-

vody. Je vždy třeba provést
dlouhodobý test. V drtivé vět-
šině případů budeme muset
hledat dál a pro tyto účely
může být hodně užitečná
naše energetická laboratoř na
ČVUT, která umožňuje nama-
lém spalovacím zařízení otes-
tovat pevné sorbenty a rea-
genty ještě předtím, než se vy-
užijí ve „velkém“ provozu.

Jaký je podíl českých či evrop-
ských emisí rtuti ve světo-
vémkontextu? A které regio-
ny ve světě jsou největšími
znečišťovateli?
Studie OSN uvádí, že suverén-
ně nejvíce rtuti vypouští do
ovzduší region východní a ji-
hovýchodní Asie, konkrétně
jde o 38,6 procenta, zatímco
Evropská unie produkuje pou-
ze 3,5 procenta světových
emisí rtuti. Byť teď budu tro-
chu sám proti sobě, kladu si
otázku, kde leží hranice pro
rozumnou ekologizaci v ně-
kterých oblastech a zda náho-
dou další a další požadavky
na snižování emisí nepove-
dou k vyšším emisím CO2 a ji-
ných látek. Zkrátka zda nevy-
háníme čerta ne snad
ďáblem, ale trochu jiným čer-
tem, byť třeba menším.

Rtuť je jediný kov, který je kapalný za pokojové teploty. Jedná se o materiál s vysokou hustotou. PROFIMEDIA

Rtuť je
zlobivá.

Nejenže se chová
úplně jinak
v každé
elektrárně či
teplárně, ale i na
dvou sousedních
výrobních
blocích jednoho
zdroje! Proto
žádná
univerzální
technologie
neexistuje, vždy
je třeba provést
adekvátní
aplikovaný
výzkum a ověřit
míru účinnosti
daných opatření.
Bez ověření
nelze dostupné
technologie jen
tak aplikovat.

Když
v novinách

čtete o tom,
že elektrárna
vypustila pár
set kilogramů
rtuti, jde o nic
neříkající sumu
za celý rok.
V jednom kubíku
spalin jsou
řádově desítky
mikrogramů této
látky. Zásadním
zdrojem rtuti
v ovzduší jsou
však i přirozené
přírodní
procesy.

DLOUHÉ VZDÁLENOSTI“
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@mojemetro
Před slovenskými volbami se hodně psalo o tom, co by zname-
nalo vítězství té které strany, toho kterého politika. Nejvíce
se přirozeně řešilo, jaký dopad by měl návrat Roberta Fica do
čela vlády. Přitom se řešily dvě roviny. Rovina domácí se toči-
la zejména kolem otázky, zda se nepokusí zasáhnout do systé-
mů policie, prokuratur a soudů. Připomeňme, že v roce 2018
se rozjelo rozsáhlé vyšetřování klientelistických vazeb mezi
politiky Směru, některými podnikateli a vrcholnými předsta-
viteli policie a justice. Aktuální návrh na zrušení speciální

prokuratury vyšetřující i závaž-
né korupční kauzy z období dří-
vějšího vládnutí Směru ukazuje,
že v této oblasti se Slovensko
chystá k zásadnímu obratu.
V rovině druhé, v zahraniční po-
litice, k zásadním obratům za-
tím nedochází. A to přesto, že
někdejší velmi proevropský pre-
miér v posledních letech zradi-
kalizoval svoji zahraničněpolitic-

kou rétoriku. Sám premiér stejně jako jeho ministři zahraničí
i obrany se při bilaterálních i multilaterálních jednáních
od dosavadního kurzu zahraniční politiky prozatím zásadně
neodchylují.
Otázka je, co na to voliči Směru a Slovenské národní strany.
Inu, musí si zvyknout na to, co občas zažívají voliči různých
stran v různých zemích. Že jejich politici jinak mluví doma
a jinak v Bruselu. Že jinak mluví před volbami a jinak po vol-
bách. Či že jinak mluví v pozici vlády
zodpovědné za zahraniční politiku a ji-
nak coby opozičníci bez odpovědnosti.

Zahraniční
politika.

V ní k zásadním
obratům
zatím
nedochází.

LUŠTĚNKA:SNACHA
ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

Modravá pohádka. Tak svůj lahodně zasněžený kousek
pojmenoval@peter.cech.photography. Kostel svatého Mikuláše
naMalé Straně je věru pohádkový. #prague #praga
#pragueworld #best_earthscapes #praguestagram #praguecity
#citylife #citylights #ig_worldclub #mojemetro #fairytale

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

Přeházejte písmena
a vyjdou vám
slova. Ta doplňte
do prázdného řádku
pod písmeny.

Slovenský obrat?

PETR JUST
POLITOLOG
METROPOLITNÍ UNIVERZITA PRAHA

Zítra a v neděli hraje Divadlo Spejbla a Hurvínka představení Hurvínkův Mikuláš.



Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990. T.
734843403277328

• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned. Tel.:
603328155.277865

Byty - poptávka

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969277395

• Dobře zaplatím za Váš BYT,
ve kterém můžete i dožit. Pří-
padné dluhy uhradím, záloha.
Slušné jednání, právní servis.
Děkuji J. Jurdová 725805115. 277486

Hobby - poptávka
• Koupím z pozůstalosti fotoa-
paráty, dečky, nábytek, staré
kožichy, obrazy, kabelky, bižu-
terii, odznaky, mince, knihy,
porcelán, housle. Tel.
608221020.277517

Nemovitosti - nabídka

• Prodáme RD veměstě v pod-
hůří Orlických hor, obytná plo-
cha 240m2, zahrada, možnost
podnikání v oddělených pro-
storách s vlastním vchodem.
T. 603181893277880

Starožitnosti
• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, knihy, hodinky, šper-
ky, mince a bankovky, sklo,
porcelán, sochy,. Děkuji Dyn.
Tel. 702401621276949

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 277961

Domácí mazlíčci - nabídka
• Umísťovací výstava koček se
koná v neděli 10. prosince od
11:00 do 17:00 hod., v klášteře
sv. Gabriela, Holečkova10, Pha
5. Přijďte si vybrat kočičku.277948

Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. Potřebuje-
me: dlouhodobě, dobré MHD,
nábytek nerozhoduje, ale dob-
rý stav ano. RK nevolat. Tel.
605845088277743

• Hledám byt k dlouhodobé-
mu pronájmu v Praze s dobrým
spojením MHD. Slušné a solid-
ní jednání. Pouze od přímého
majitele. RK nevolat. T.
608771545.277754

Práce - nabídka

• PŘIVÝDĚLEK za 165-178
Kč/hod - pokladní v Praze a
okolí, zaškolení, online rezer-
vace směn, denní zálohy. Více
na tel.: 222534534,
www.creditczech.cz277757

• NABÍZÍME 175 - 176,60
KČ/HOD za pultový prodej la-
hůdek/dopek pečiva. Směny
dle Vašich možností s nástu-
pem ihned. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz277765

• Víkendové vybalování a do-
plňování zboží 202,80 - 214,50
Kč/hod. Online rezervace
směn, denní zálohy, Praha +
okolí. Tel: 222534534,
www.creditczech.cz277773

• DENNÍ DOPLŇOVÁNÍ zboží
o víkendu za 187 - 198 Kč/hod.
Přivýdělek pro každého, zálo-
hy druhý den, nástup ihned.
Tel: 222534534,
www.creditczech.cz277781

• Výpomoc na prodejně - ÚVA-
LY. Nabízíme až 185,90
Kč/hod + bonus, různé pozice
a směny, zaškolení, zálohy,
dlouhodobou spolupráci. Tel.:
222534534277810

• Výplata ihned po směně! Vy-
kládky balíků, svoz z Opatova
nebo Bořislavky zdarma. Mzda
120 Kč čist./hod. Noční směny
Ne-Pá v rozmezí 15-06 (směny
jsou dlouhé 9-12 hodin dle opera-
tivy). Lze volit směny v týdnu. Prá-
ce pro fyzicky zdatné muže +18
let. Pokudmáte zájem volejte Pa-
vlu 727903706, wellpack.cz 277840

• Čistírna oděvů přijme ženu
na stálý úvazek. Zaučíme, za-
školíme, víkendy volné. Dobré
ohodnocení. Email:
andreaajka@seznam.cz, tel.
723098117277852

• Přijmeme ihned pracovníky
do skladů v Praze. Velký výběr
pozic. PICKEŘI, úklidy, balení
objednávek atd. Možnost bri-
gádně či dlouhodobě. Zálohy
týdně + ubytování. Hartigova
208 (Koněvova), zvonek nábo-
ry. Každé Po, St či Čt 10-14
hod. Tel:776001640277887

• ZŠ Dědina - Praha 6 přijme
do školní jídelny kuchaře/ku,
nástup možný ihned. Platové
zařazení dle tbulek + benefity.
Tel: 235357226 277922

• SOŠP Profit s.r.o. Praha3, při-
jme ihned učitele/ku Čj v kom-
binaci s jakýmkoliv předmě-
tem. Vhodné i pro studenty a
důchodce. V případě zájmu za-
šlete svůj životopis na e-mail
ŘŠ: kasajova@skola-profit.cz 277950

• Hledáme pracovníky do noč-
ní expedice tisku na HPP/VPP.
Provozovna je v Praze 10 u
"M" Depo Hostivař. Info
8.00-15.00, tel. 602433405277954

• ZŠ a MŠ Praha 6 Dejvice při-
jme pomocnou kuchařku do
školní kuchyně. Plný pracovní
úvazek. Nástup ihned. Kon-
takt: 222 202 507277958

• OSTRAHA AREÁLU za
110Kc/hod čistého. Den-
ní/noční 12h směny. Práce u
metra Zličín. Pro muže i ženy
na DPP (brigádu). Možnost
záloh. Tel. 793891086 277973

Vzdělávání - nabídka
• Učím češtinu pro cizince,
Děti i dospělí, online a offline.
https://ucitsecesky.blog-
spot.com/277949

Nemovitosti - poptávka
• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969277417

Knihy a časopisy

800 111 112

prace@m2c.eu

Mzda až 1 900 Kč
za směnu.

OSTRAHA
OC A ADMIN.
BUDOV PRAHA

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

Pozice správce v uzavřeném
objektu, Velké Popovice,
po pracovní době.

Volejte
777 038 000
pište gato@gato

ChCete finanční
PřilePšení?

Přijmeme invalidní
důchodce na pozice

• mzda od 125 Kč/hod.
• náborový bonus
10.000Kč, výplata denně

RECEPCE
A OSTRAHA

Tel.: 800 888 440 (bezplatná linka)
Pohovory jsou každý pracovní den
od 8.00 do 12.00 hodin na adrese:

Ocelářská 21, Praha 9
(Metro B - Českomoravská)

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme á
2000,- Kč
za každou
banánovou
krabici knih,
které od Vás
koupíme.

Bibliofilie
a cenné
knihy

oceníme
každou
zvlášť.

Telefon:
773 735 939

EUROPAPIER - BOHEMIA
Velkoobchod s papírem

SKLADNÍK
• Praha 10, přátelský kolektiv
• Nástupní mzda 30.000 Kč včetně odměny
• Možnost plně hrazených přesčasů
• 13. mzda + další mimořádné odměny
• Flexipassy 1.500 Kč/kvartálně
• Stravenky 180 Kč, 5 týdnů dovolené
• Průkaz na VZV/retrak zdarma
• Další atraktivní benefity

Petr Šubrt - tel.: 602 489 051
p.subrt@europapier.cz | www.europapier.cz

K Pérovně 1384 /13 , Praha 10 – Hostivař

Přijmeme obsluhu
ČS LPG TomeGaS

pro pobočku
Praha 9 - Černý most
Nástup možný ihned.
Pouze pro zájemce

s invalidním důchodem.
Plat: 25.000/měs.

Tel.: Dubský 727 871 595

základní mzda až 32 000,-
pracovní poměr: HPP, DPP
sleva na zaměstnanecký nákup
narozeninové poukázky

Nabízíme:

15.000,-

NÁBOROVÝPŘÍSPĚVEK!

ŘEZNICTVÍ - UZENÁŘSTVÍ

PŘIJÍMÁME

PRODAVAČ/KA

Volejte na tel.
CV posílejte na prace@masojiko.cz
www.masojiko.cz

PŘÍSPĚVEK NADOPRAVU

734 448 341
6.600,-

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

20.20 Marie Terezie
Část pátá. Historické drama
(ČR/SR/Rak./N/Fr., 2021).
Hrají: U. Straussová, V. Kotek,
A. Friesz, T. Pauhofová, M. Kra-
már, D. Švehlík, S. Majer,
I. Bareš. Režie R. Dornhelm

22.15 Všechnopárty
Talk show Karla Šípa

23.10 Hercule Poirot XII
Vražda v Orient expresu.
Detektivní film (VB, 2010).
Hrají: D. Suchet, S. Hazanavi-
cius, S. West, E. Atkinsová,
J. Chastainová, B. Hersheyová

00.45 AZ-kvíz

20.00 Tři muži na zabití
Noc, kdy pomohl neznámému
muži, v sobě skrývala znamení
smrti. Krimithriller (Fr., 1980).
Hrají: A. Delon, D. Di Lazza-
rová, P. Dux, M. Auclair.
Režie J. Deray

21.40 Thelma a Louise
Krimidrama oceněné Oscarem
(USA, 1991). USA (1991). Hrají:
S. Sarandonová, G. Davisová,
H. Keitel, B. Pitt, M. Madsen.
Režie R. Scott

23.50 Letecké katastrofy

00.35 Britská pevnost
proti Hitlerovi

20.20 Známí neznámí
Nejhloupější nápad života? Dát
na oslavě mobily všech zúčast-
něných na stůl a veřejně pouš-
tět hovory a číst příchozí
esemesky. Zaručený způsob,
jak si zničit život... Komediální
drama (ČR, 2021). Hrají:
M. Hofmann, K. Issová,
S. Malachovský, T. Maštalír,
T. Měcháček, T. Pauhofová

22.35 Pád Londýna
Akční film (VB/Bulh./USA,
2016). Hrají: G. Butler, M. Free-
man, A. Eckhart, R. Mitchell

00.30 Dr. House VII (3, 4)
Seriál (USA, 2010)

20.15 Za vším hledej ženu
Alex se bezhlavě zamiluje do
staršího charismatického šéfa
velké nadnárodní firmy. Kome-
die (ČR, 2022). Hrají: H. Vagne-
rová, M. Vašut, T. Rychlá,
Z. Adamovská, D. Kolářová
Režie M. Šmídmajer

22.40 Stopa dominulosti
Krimidrama (USA, 2018). Hrají:
S. Stallone, R. Guzman, M. Mo-
dine, Ch. McDonald.
Režie B. A. Miller

00.35 Ano, šéfe!

01.45 Policie Hamburk (13, 14)
Krimiseriál (N, 2007)

16.00 Gamingmania/
SMARTMANIA

16.05 Óčko hity

17.00 Vánoční výhry

18.00 Top 4 Kitkat Óčko chart

18.15 Óčko hity

20.00 Party ride
Dance music

21.00 O black list party

22.30 Virtuální svět TV

0.00 Óčko flirt

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Byly horší
Ester Ledecká (na snímku)
obsadila v druhém trénin-
ku na sobotní sjezd Světo-
vého poháru ve Svatém
Mořici 26. místo. České re-
prezentantce, jež se po roč-
ní pauze chystá na první ly-
žařské závody, se včerejší
jízda vydařila o něco hůř
než úvodní středeční tré-
nink a na nejrychlejší Ra-
kušanku Ninu Ortliebovou
ztratila 1,45 sekundy. Po-
horšila si i druhá Češka Te-
reza Nová (63. místo). ČTK

inzerce

Na Australian Open
se k tenisu vrátí
také Rafael Nadal.

Nejméně dvanáct zástupců
českého tenisu bude starto-
vat na lednovém Australian
Open. Přímo do hlavní soutě-
že úvodního grandslamu se-
zony se na základě postavení
v žebříčku dostalo devět hrá-
ček v čele s wimbledonskou
šampionkou Markétou Vond-
roušovou a tři muži. Přehled
účastníků dvouhry včera zve-
řejnili pořadatelé.
Vedle světové sedmičky

Vondroušové jsou v hlavní
soutěži žen i KarolínaMucho-
vá, Barbora Krejčíková, Petra
Kvitová, Marie Bouzková, Ka-
rolína Plíšková, Linda Nosko-
vá, Kateřina Siniaková a Lin-
da Fruhvirtová. Mezi muži
mají jistý start vedle české
jedničky Jiřího Lehečky i To-
máš Macháč a na základě

chráněného žebříčku také
Jiří Veselý. Další reprezentan-
ti mohou ještě o start usilo-
vat v kvalifikaci.
Přehledu účastníků vévodí

světové jedničky Novak Djo-
kovič, který bude obhajovat
titul, a Iga Šwiateková. Nechy-
bí ani dvojnásobný šampion
Rafael Nadal, který se na zřej-
mě poslední sezonu kariéry
vrací po dlouhé zdravotní
pauze, či úřadující šampion-
ka mezi ženami Aryna Saba-
lenková. Díky chráněnému
žebříčku se vrací i bývalé ví-
tězky Naomi Ósakaová nebo
Angelique Kerberová. Chybí
naopak domácí hvězda Nick
Kyrgios. ČTK

POŘIĎTE SVÝM BLÍZKÝM POD STROMEČEK ROČNÍ PŘEDPLATNÉ
SLÁVISTICKÉHOMAGAZÍNUHALFTIME,NECHTE JE NAKOUKNOUT
DO ZÁKULISÍ NEJSTARŠÍHO ČESKÉHO KLUBU.

EXKLUZIVNÍ FOTBALOVÉ ČTENÍ
NA ROK 2024 S DÁRKOVÝM CERTIFIKÁTEM
OBJEDNEJTE ZDE

SLÁVISTICKÝ
HALFTIME

4
Italský antidopingový úřad
požaduje pro záložníka
Juventusu Paula Pogbu nej-
vyšší možný zákaz startů –
na čtyři roky. Francouzský
fotbalista, jenž měl pozitiv-
ní test na testosteron v srp-
nu, odmítl dohodu o vině
a trestu a čeká ho sportov-
ní soud. Případný čtyřletý
trest může pro 30letého
mistra světa z roku 2018
znamenat konec kariéry.

36
Ruský hokejový útočník
Nikita Kučerov vede produk-
tivitu NHL o pět bodů před
Američanem J.T. Millerem
z Vancouveru. Kučerov
si připsal ve 26 zápasech
44 bodů za 17 branek
a 27 asistencí. Český kano-
nýr David Pastrňák z Bosto-
nu je čtvrtý se ztrátou osmi
bodů na lídra (14+22). ČTK

Markéta Vondroušová MAFRA

Proti Dánkám
České florbalistky si
zopakují podruhé za se-
bou na mistrovství světa
čtvrtfinálový souboj
s Dánskem a v roli jas-
ných favoritek budou
usilovat o osmou účast
mezi nejlepšími čtyřmi
týmy v řadě. Tentokrát
to bude znamenat po-
prvé v ženské kategorii
i účast na Světových
hrách v roce 2025 v čín-
ském Čcheng-tu, kam se
dostane pět celků. Duel
začne v 10.00. Vítězky se
v sobotním semifinále
utkají s Finskem.

Čtverný axel
Krasobruslař Ilja Mali-
nin zařadil hned na
úvod finále Grand Prix
čtverný axel a vede po
krátkém programu.
Před dvojnásobným
mistrem světa Šomou
Unem z Japonska má
Američan ale minimální
náskok 88 setin bodu.
Volné jízdy čekají muže
v Pekingu zítra. ČTK

Hokejisté vedoucích Pardu-
bic dnes uzavřou první polo-
vinu základní části extraligy
zápasem proti Českým Budě-
jovicím. Dynamo ve středu
nezvládlo první čtvrtfinálový
zápas play-off Ligy mistrů,
poté co doma prohrálo s Luk-
ko Rauma 4:6. V extralize ale
Východočeši vyhráli čtyřikrát
za sebou a v čele tabulkymají
komfortní náskok sedmi
bodů na Spartu.

Ta je druhá a ve 26. kole se
představí na ledě poslední
Mladé Boleslavi. Pražané ten-
to týden slaví 120 let od zalo-
žení klubu. Před sobotní exhi-
bicí bývalých hráčů a neděl-
ním slavnostním duelempro-
ti Motoru budou proti Brusla-
řům usilovat o pátou výhru
v řadě. Třetí Třinec čeká sou-
boj s Brnem, v němž se bude
úřadujícímistr snažit opět za-
hájit bodovou sérii. ČTK

ČÍSLA DNE

AP

KRÁTCE

Hokejová Sparta
bude slavit 120 let

Devět Češek
a tři chlapi



TÝDENNÍ WELLNESS
DOVOLENÁ

,,PRO KRÁLE“

SKVĚLÝVÁNOČNÍ DÁREK

Platnost pobytové nabídky je do 22.12.2024.

21.1.2024–24.3.2024

Akční cena16.990Kčpro dvě osobyna 7 nocí

Relaxační wellness pobyt v krásném Hotelu Millenium v Karlových V
s plnou penzí a bohatou nabídkou procedur.

Co vše Vás s námi při pobytu ,, TÝDENNÍ WELLNESS
DOVOLENÁ PRO KRÁLE“ čeká a nemine?
• 7x ubytování v útulném dvoulůžkovém pokoji STANDARD COMFORT
v Hotelu MILLENIUM pro dva

• 1x welcome drink ,,MILLENIUM“ pro dva
• 7x snídaně formou pestrého švédského stolu pro dva
• 6x oběd / 1x hotelová specialita „Do křupava pečené Millénské kuřátko s nádivkou, dvoubarevným
zelím a šťouchanými bramborami pro dva“, 5x výběrem z denních obědových menu/

• 7x večeře formou vydatného bufetu pro dva /polévka, pět druhů salátů, čtyři typy hlavních jídel,
přílohy, zmrzlinový pult se čtyřmi druhy zmrzlin/

• Volná spotřeba INCLUSIVE rozlévaného vína a čepovaného piva denně po dobu večeře
v čase 18.00 – 20.00 hodin pro dva /Chardonnay, Pinot Gris, Merlot, Cabernet Sauvignon,
Krušovice 10°, Krušovice 12°/

• WI-FI po celém hotelu zdarma

Blahodárné vodní procedury
• 1x 10 minut Kneippův chodník pro dva
• 1x 20 minut komfortní Whirlpool pro dva /společné vstupy/
• 1x 20 minut „Královská Krušovická pivní koupel“ pro dva spojená
s popíjením lahodné Krušovické dvanáctky

Relaxační procedury pro zahřátí a uvolnění
• 1x 20 minut teplý rašelinový zábal zad a šíje pro dva
• 1x 20 minut vonný parafínový zábal rukou pro dva
• 1x 25 minut částečná aromatická masáž zad a šíje vonnými oleji pro dva
• 1x 20 minut Aquajet pro dva /moderní suchá masážní lůžka/

Procedury pro uvolnění a zdravé dýchání
• 1x 15 minut inhalace minerálního pramene pro dva
• 1x 30 minut skvělý relax v kouzelné solné jeskyni pro dva
• 1x 60 minut moderní saunový svět hotelu MILLENIUM v rámci společných vstupů /parní aroma
sauna, finská sauna, infra sauna, ochlazovna, relaxační odpočívárna/

20% sleva na dokoupení dalších procedur a masáží
• 1x vstup do moderního městského bazénového centra KV Aréna vzdáleného 500 metrů
od Hotelu Millenium ( vnitřní bazén s šesti plaveckými dráhami, relaxační částí s vířivkou,
podvodní lavicí a lehátky a pro zábavu je zde i tobogán)

Varech

7.4.2024–22.12.2024

Akční cena18.990Kčpro dvě osobyna 7 nocí

Hotel MILLENIUM, 1. máje 27/49, Karlovy Vary - Dvory, 360 06
tel: +420 353 449 801, +420 737 281 120 | E-mail: recepce@spahotel-millenium.cz
FB: http://fb.com/spahotelmillenium | IG: IG/hotelmilleniumkv/

www.spahotel-millenium.cz


